高考应用文话题写作策略

Day 12 志愿服务

【句式•策略】

1. 用简而不凡的简单句为表达"奠基"

①帮助他人就是帮助自己。

Helping others is helping oneself.

②志愿活动能开阔学生的视野。

Volunteer activities can broaden students' horizons.

③此外,我还积极参加社区活动和志愿者服务活动。

Furthermore, I also <u>actively participate in community activities</u> and volunteer service activities.

2. 用美观整齐的并列句为表达"提质"

①我熟悉中国画,因此我写信要求做一名志愿者。

I am familiar with Chinese paintings, so I am writing to ask to be a volunteer. (2019·全国卷 I 书面表达)

②我经常做志愿工作,它使社会更加和谐。

I often do volunteer work and it makes our society more harmonious.

③志愿服务既有利于社会,也能提高个人品质。

Volunteer service <u>not only benefits our society but also improves personal quality</u>.

3. 用花样繁多的复合句为表达"增色"

①如果我能被接纳成为一名志愿者,我会珍惜它并将尽我所能。

I will value it and do all I can if I could be accepted to be a volunteer.

②暑假期间,我和朋友做志愿工作,这使我们获益很多。

I did volunteer work with my friends during the summer holiday, which made us benefit a lot.

③我选择成为一名志愿者的原因是我想让我们的城市成为一个更美的居住地。

The reason why I choose to be a volunteer is that I want to make our city a more beautiful place to live in.

4. 用光彩夺目的非谓语动词为表达"美化"

①我有一个机会去当地公园做志愿者,让我非常兴奋。

I have an opportunity to be a volunteer in the local park, making me very excited.

②我想申请做一名志愿者来传播中国文化。

I want to apply to be a volunteer to spread Chinese culture. (2019·全国卷 I 书面表达)

③天气允许的话,周末我们要去敬老院为老人们做些事。

Weather permitting, we'll go to the nursing home to do something for the elderly on the weekend.

5. 用委婉动人的虚拟句为表达"点级"

①要是我能做一名志愿者去灾区帮助受灾的人们就好了。

If only I could be a volunteer to help the victims in the disaster area.

②没有这些志愿者的帮助,我将不会渡过这次难关。

I wouldn't have gone through the hard time without these volunteers' assistance.

③如果您看中我的申请,我将不遗余力提供最佳服务。

Should you treat my application favorably, I would spare no effort to offer my best service.

6. 用独具风格的特殊句为表达"添彩"

①如果需要的话,我会派更多的人去帮助你。

If necessary, I would send more people to help you.

②每当灾难发生时,总是有成千上万的志愿者伸出援手。

Whenever a disaster occurs, there are always thousands of volunteers to lend a helping hand.

③我们一到达目的地就开始做志愿者工作。

Hardly had we got to the destination when we did some volunteer work there.

【类型•演练】

申请信

假定你是李华,得知近期你市将举办中英青少年历史体验夏令营活动(China and Britain History Summer Camp For Teenagers),届时将有来自英国的高中生到你校参观访问。请给活动的负责人 Ms.Clark 写一封邮件申请做志愿者,内容包括:

1.	写信目的;	2.个人优势;	3.能做的事情。
----	-------	---------	----------

可以毛头懒加州类 以储存立法型

注意: 1.词数 100 左右;

۷.	可以迫当增加细 17,	以使行义赶员。

【参考范文】

Dear Ms.Clark,

I have learned from your advertisement that China and Britain History Summer Camp For Teenagers will be held and you are in need of volunteers, so I am writing this letter with the hope of being one of them.

I'm Li Hua, a high school student aged 18.I can speak fluent English as well as standard Chinese.Besides, as a history lover, I once worked as a tour guide for a month and was highly praised for my vivid and precise introduction of the places of interest in our city. Young and energetic, I'm so keen on communicating with foreign friends that I'm convinced I am qualified for the job. Above all, to my knowledge, my high school is one of the destinations of the winter camp. As a president of the Students' Union, I can appeal to the after—class clubs in my school to be in support of the project if necessary. I'm sure that I will contribute a lot to a more lively and meaningful visit here for the foreign friends.

I would be grateful if my application could meet with your approval.I will devote myself to what I am supposed to do.Looking forward to your reply.

Yours sincerely,